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         KS-BOR.0002.33.2019 

 

Protokół 

Nr X/2019 

X Sesji Sejmiku Województwa 

z dnia 24 września 2019 r. 

 

 

Sala Sesyjna Sejmiku 

Początek Sesji: godz. 11.05 

Zakończenie Sesji: godz. 13:20 

Spośród 30 radnych obecnych było: 27 

 

1. Otwarcie obrad. 

 

Przewodnicząca Sejmiku, p. Bernadeta Hordejuk powitała serdecznie radnych 

województwa, zarząd województwa, zaproszonych gości, przedstawicieli mediów oraz 

pracowników Urzędu Marszałkowskiego. Następnie stwierdziła prawomocność obrad. 

 

Załącznik nr 1, 2 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Związek Powiatów Polskich obchodzi 

dwudziestolecie powstania i z  okazji swojego jubileuszu honoruje tych, którzy od lat z nim 

współpracują i troszczą się o Polskę powiatową. Medale Bene Meritus Powiatom (Dobrze 

Zasłużony Powiatom) Zarząd ZPP przyznaje za szczególne osiągnięcia wpływające na rozwój 

polskich powiatów, w tym przede wszystkim powodujące podniesienie poziomu życia 

mieszkańców, a także w uznaniu zasług na rzecz Związku Powiatów Polskich. Następnie 

poprosiła o wręczenie odznaczeń.  

 

Marszałek Województwa, p. Gustaw Marek Brzezin oraz Przewodniczący 

Konwentu Powiatów, p. Jan Harhaj wręczyli odznaczenia „Medale Bene Meritus 

Powiatom”. 

 

Były Starosta Olsztyński I, II i III kadencji podziękował za wyróżnienie i podkreślił, że 

ważne jest to, że docenia się ludzi, którzy od samego początku działali na rzecz samorządów.   

 

Przewodnicząca Sejmiku pogratulowała wszystkim nagrodzonym. Następnie przeszła 

do realizacji porządku obrad.  

 

2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, iż wpłynął dodatkowy projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia projektu Aktualizacji „Programu ochrony środowiska przed hałasem dla 

terenów poza aglomeracjami, położonych wzdłuż dróg krajowych oraz wojewódzkich na 

terenie województwa warmińsko-mazurskiego o obciążeniu ponad 3 mln pojazdów rocznie, 

których eksploatacja spowodowała negatywne oddziaływanie akustyczne w wyniku 
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przekroczenia dopuszczalnych poziomów hałasu określonych wskaźnikami LDWN i LN” 

określonego uchwałą Nr III/42/14 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 30 

grudnia 2014 r. - w zakresie dróg krajowych oraz przyjęcia Prognozy oddziaływania na 

środowisko ww. Aktualizacji Programu. Następnie poprosiła Dyrektora Departamentu 

Ochrony Środowiska o zabranie głosu w sprawie ww. projektu uchwały. 

 

Dyrektor Departamentu Ochrony Środowiska, p. Bogdan Meina wyjaśnił, że  

z uwagi na to, że Generalna Dyrekcja Dróg i Autostrad Oddział w Olsztynie przygotowała 

mapy akustyczne dla dróg krajowych należy dokonać zmian w Programie. Nadmienił, że 

środki na ten Program pochodzą z budżetu państwa, które przekazuje Wojewoda. Zaznaczył, 

że bardzo ważne jest wykorzystanie tych środków do końca roku.  Kolejno przedstawił 

zasady opracowania aktualizacji Programu i podkreślił, że musi on zostać zaopiniowany przez 

właściwe organy i poddany do społecznej konsultacji. Zaznaczył, że mapy akustyczne 

wykazały, że istnieje w województwie na drogach krajowych około 57 odcinków na których  

występuje przekroczenie hałasu powyżej norm, które są wskazane w ustawie. Wyjaśnił, że 

należy podjąć działania, które będą polegały między innymi na zmniejszeniu hałasu na 

drogach. Poprosił o przyjęcie projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Sejmiku zapytała, czy są jakieś uwagi do porządku obrad, który 

został doręczony radnym. 

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca podała porządek obrad pod głosowanie.  

 

Za przyjęciem  porządku obrad głosowało – 26 radnych, przeciw – 0, wstrzymało  

się – 0. 

 

Imienne wyniki głosowania (w sprawie przyjęcia porządku obrad): 
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X Sesja VI kadencji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
 

Głosowanie 
 

 

1 

 

1. Otwarcie Sesji. 

 

 Typ głosowania jawne Data głosowania:  24.09.2019 11:24 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 26 

Liczba obecnych 27 Głosy przeciw 0 

Liczba nieobecnych 3 Głosy wstrzymujące się 0 

  Obecni niegłosujący 1 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp. Nazwisko i imię Głos 
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1. Adamczyk Edward ZA 16. Kozłowski Patryk ZA 

2. Andruszkiewicz Jolanta ZA 17. Kuchciński Marcin ZA 

3. 
Astramowicz-Leyk 

Teresa 
ZA 18. Osiecki Julian ZA 

4. Bobek Jan ZA 19. Pawlik Jacek ZA 

5. Brzezin Gustaw Marek ZA 20. Piotrowska Jolanta ZA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin OBECNY 

7. Czemiel Paweł NIEOBECNY 22. Politewicz Tadeusz ZA 

8. Gontarz Robert ZA 23. Prokop Grzegorz ZA 

9. Gorczyca Stanisław ZA 24. Rudnik Dariusz ZA 

10. Homza Zbigniew ZA 25. Słoma Jarosław NIEOBECNY 

11. Hordejuk Bernadeta ZA 26. Sycz Miron ZA 

12. Jaskulska Sylwia ZA 27. Szulc Jolanta NIEOBECNA 

13. Kazimierczuk Marcin ZA 28. Śląska-Zyśk Wioletta ZA 

14. Kierozalski Grzegorz ZA 29. Ulewicz Bożenna ZA 

15. Kluge Grażyna ZA 30. Żuchowski Henryk ZA 
 

   

 

Porządek obrad po przeprowadzonym głosowaniu kształtował się następująco.  

 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między 

posiedzeniami Sesji. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia złożonej przez Zarząd Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego informacji o przebiegu wykonania budżetu 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego za I półrocze 2019 roku, informacji  

o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego na lata 2019-2039 oraz informacji o przebiegu 

wykonania planów finansowych za I półrocze 2019 roku jednostek, dla których 

Samorząd Województwa jest organem założycielskim – referujący:  

p. G. M. Brzezin, Marszałek Województwa. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu „Analiza sytuacji na rynku 

pracy w Województwie Warmińsko-Mazurskim w pierwszym półroczu 2019 

roku.” – referujący: p. M, Sycz, Wicemarszałek Województwa. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji w 2018 roku 

„Wojewódzkiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Województwie Warmińsko-Mazurskim na lata 2016-2020” – 

referująca: p. J. Piotrowska, Członek Zarządu Województwa. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu Aktualizacji „Programu ochrony 

środowiska przed hałasem dla terenów poza aglomeracjami, położonych wzdłuż 

dróg krajowych oraz wojewódzkich na terenie województwa warmińsko-

mazurskiego o obciążeniu ponad 3 mln pojazdów rocznie, których eksploatacja 

spowodowała negatywne oddziaływanie akustyczne w wyniku przekroczenia 

dopuszczalnych poziomów hałasu określonych wskaźnikami LDWN i LN” 
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określonego uchwałą Nr III/42/14 Sejmiku Województwa Warmińsko-

Mazurskiego z dnia 30 grudnia 2014 r. - w zakresie dróg krajowych oraz 

przyjęcia Prognozy oddziaływania na środowisko ww. Aktualizacji Programu – 

referująca: p. J. Piotrowska, Członek Zarządu Województwa. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ofert i udzieleniu dotacji z budżetu 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na wykonanie w 2019 r. zadań 

publicznych z zakresu ochrony zabytków i opieki nad zabytkami – referująca: 

 p. S. Jaskulska, Członek Zarządu Województwa. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2019-2039 – referujący:  

p. G. M. Brzezin, Marszałek Województwa. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na 2019 rok – referujący: p. G. M. Brzezin, Marszałek Województwa. 

11. Skargi, Wnioski, Petycje – referujący: p. B. Hordejuk, Przewodnicząca Sejmiku. 

12. Sprawy organizacyjne Sejmiku.  

13. Informacje o interpelacjach i zapytaniach. 

14. Informacje o odpowiedziach na zapytania i interpelacje. 

15. Przyjęcie protokołu z obrad IX Sesji Sejmiku z dnia 27.08.2019 r. 

16. Sprawy różne. 

17. Oświadczenia radnych. 

18. Zamknięcie Sesji. 

 

3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między 

posiedzeniami sesji. 

     Załącznik nr 3 

 

Ponieważ nie było zgłoszeń, Przewodnicząca Sejmiku zamknęła punkt.  

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia złożonej przez Zarząd Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego informacji o przebiegu wykonania budżetu Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego za I półrocze 2019 roku, informacji o kształtowaniu się 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 

2019-2039 oraz informacji o przebiegu wykonania planów finansowych za I półrocze 

2019 roku jednostek, dla których Samorząd Województwa jest organem założycielskim. 

 

Załącznik nr 4 

 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Regionalna Izba Obrachunkowa  uchwałą 

nr RIO.VIII-0120-464/19 z dnia 16 września br. pozytywnie zaopiniowała przedłożoną przez 

Zarząd Województwa Warmińsko-Mazurskiego informację o przebiegu wykonania budżetu 

Województwa za pierwsze półrocze 2019 r.  

Załącznik nr 5 

 

Marszałek Województwa zwrócił uwagę na wykonanie dochodów, które stanowiły 

44,6 % planu, gdzie w  ubiegłym roku wielkość wykonania planu dochodów na półrocze  

w ujęciu procentowym wyniosła 47 %. Dochody własne, na które między innymi składają się 

udziały w podatkach, wykonane zostały na poziomie 50 % (w roku ubiegłym w I półroczu 

wielkość ta wynosiła 63,7 %). Wykonanie subwencji i dotacji w I półroczu bieżącego roku 

ukształtowało się na poziomie 43 %. W analogicznym okresie roku poprzedniego wykonanie 
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tego rodzaju dochodów wyniosło 42,4 %. Zaznaczył, że istotną część dochodów własnych, ze 

względu na znaczący udział w ich ogólnej kwocie, stanowi podatek dochodowy od osób 

prawnych. Udziały Samorządu Województwa w tym podatku wykonane zostały na poziomie 

50,4 %, natomiast w ubiegłym roku na I półrocze wykonanie dochodów z tego podatku 

wyniosło 73,3 %. Zwrócił uwagę, że w porównaniu do pierwszego półrocza roku 

poprzedniego wpływy z tego ważnego źródła dochodów są niższe o prawie 3 mln zł. 

Kontynuując dodał, że plan wpływów z udziałów w podatku PIT wykonany został na 

poziomie 46,8 %. W porównaniu do pierwszego półrocza roku ubiegłego wpływy z tego 

źródła dochodów są wyższe. Kolejno omówił kwestię związaną ze zmniejszeniem planu 

dochodów w I półroczu br. Następnie zaznaczył znaczące zmniejszenie planu dotacji 

celowych w ramach programów finansowanych z udziałem środków europejskich 

spowodowane aktualizacją harmonogramów realizacji projektów: „Rozbudowa drogi 

wojewódzkiej nr 504 Pogrodzie – Braniewo na odcinku Pogrodzie-Frombork”, „Rozbudowa 

drogi wojewódzkiej nr 504 Pogrodzie – Braniewo na odcinku Frombork – Braniewo”, 

„Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 507 Braniewo – Pieniężno na odcinku Wola Lipowska – 

Pieniężno”, „Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 507 Braniewo – Pieniężno na odcinku 

Braniewo – Wola Lipowska” oraz „Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 512 na odcinku 

Pieniężno – Bartoszyce” realizowanych w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego 2014-2020, a także  zwrócił uwagę m.in. na plan 

dotacji celowych i zakres absorbcji środków unijnych. 

Marszałek Województwa w dalszej części swojego wystąpienia zwrócił uwagę m.in. 

na podział wydatków na wydatki bieżące i majątkowe, gdzie wykonanie wydatków bieżących 

wyniosło 44 % (w roku ubiegłym 43,2 %), a wydatków majątkowych 20,3 % (w roku 

ubiegłym było to 20,2 %).Wyjaśnił, że  niskie wykonanie wydatków majątkowych wynika 

głównie z niewielkiej realizacji wydatków w wymiarze poniesionych płatności na inwestycje 

drogowe, które stanowią dużą część wydatków majątkowych. W I półroczu w ramach 

zaplanowanych projektów drogowych współfinansowanych ze środków unijnych 

wydatkowano jedynie środki na poniższe zadania:  

1. „Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 504 Pogrodzie-Braniewo na odcinku Pogrodzie - 

Frombork”, 

2. „Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 507 Braniewo - Pieniężno na odcinku Braniewo - 

Wola Lipowska”, 

3. „Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 512 na odcinku Pieniężno – Bartoszyce”, 

4. „Ochrona zasobów przyrodniczych wybranych alei województwa warmińsko-

mazurskiego poprzez poprawę stanu istniejących siedlisk i wykonanie nasadzeń  

w ramach działań ZIELONA DROGA”. 

Zaznaczył, że większość wydatków zrealizowana zostanie w III i IV kwartale 2019 r., co 

wynika z zaplanowanych harmonogramów realizowanych zadań i terminów płatności za 

wykonywane roboty. Nadmienił, że istotną pozycją w wydatkach majątkowych była 

realizacja zaplanowanego wsparcia finansowego spółki Warmia i Mazury zarządzającej 

działalnością Portu Lotniczego Olsztyn-Mazury na inwestycje i zakup środków trwałych oraz 

wydatki związane z działalnością operacyjną spółki. Następnie przedstawił realizację planu 

wydatków w poszczególnych działach klasyfikacji budżetowej i zaznaczył, że przebiegała  

w I półroczu w sposób zróżnicowany, zależny od wielkości udziału wydatków majątkowych 

oraz od specyfiki finansowanych zadań z danej dziedziny.  Środki finansowe zaplanowane na 

rezerwie ogólnej budżetu w I półroczu rozdysponowane zostały w wysokości stanowiącej 

39,8 % zaplanowanej rezerwy. Podkreślił, że szczegółowy opis wydatków poniesionych  

z rezerwy ogólnej i celowej zawarty jest w części opisowej przedłożonej informacji  

o przebiegu wykonania budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego za I półrocze 2019 

roku. 
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Marszałek Województwa podkreślił, iż realizacja wszystkich zadań w I półroczu 

odbywała się przy zachowaniu wymaganego ustawowo poziomu wskaźników zadłużenia 

ujętych w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Zachowana została również pełna płynność 

finansowa. Kolejno omówił kwestie związane z zadłużeniem i poinformował, że na dzień 30 

czerwca 2019 roku Samorząd Województwa zapewnia poręczenia kredytów dla 

Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego w Olsztynie oraz Warmińsko-Mazurskiej Agencji 

Rozwoju Regionalnego w Olsztynie. Dodał, że Zarząd Województwa zweryfikował również 

sytuację finansową samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej, samorządowych 

instytucji kultury oraz Wojewódzkich Ośrodków Ruchu Drogowego w Olsztynie i Elblągu. 

Na podstawie przedstawionych dokumentów sytuację finansową tych jednostek oceniono jako 

stabilną oraz nie stwierdzono żadnych problemów w realizacji ich statutowych zadań. Na 

koniec poinformował, że informacja o przebiegu wykonania budżetu Województwa za  

I półrocze 2019 roku otrzymała pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Olsztynie. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały, następnie poprosiła Przewodniczących Klubów Radnych  

o zabranie głosu.  

 

Załącznik nr 6 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości, p. Grzegorz Kierozalski 

zaznaczył, że sprawozdanie było nieczytelne z uwagi na przekazanie go w formie 

elektronicznej. Następnie dodał, że z przedstawionych informacji wynika, że brakuje 

perspektywy rozwoju województwa. Niepokój radnego wzbudziło także zadłużanie 

województwa. Podkreślił, że Klub Prawa i Sprawiedliwości nie przyjmuje takiego 

rozwiązania.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej, p. Stanisław Gorczyca 

poinformował, że Klub Radnych Koalicji Obywatelskiej będzie głosował za przyjęciem 

uchwały w sprawie złożonej przez Zarząd Województwa Warmińsko-Mazurskiego informacji 

o przebiegu wykonania budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego za I półrocze 2019 

roku, informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego na lata 2019-2039 oraz informacji o przebiegu wykonania planów 

finansowych za I półrocze 2019 roku jednostek, dla których Samorząd Województwa jest 

organem założycielskim. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego, p. Edward 

Adamczyk stwierdził, że wykonanie budżetu przebiega prawidłowo. Następnie odniósł się do 

kwestii  wydatków majątkowych i zaznaczył, że większość z nich będzie realizowana  

w II półroczu br. Poinformował, że Klub Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego będzie 

głosował za przyjęciem  złożonej przez Zarząd Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

informacji o przebiegu wykonania budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego za  

I półrocze 2019 roku, informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2019-2039 oraz informacji o przebiegu 

wykonania planów finansowych za I półrocze 2019 roku jednostek, dla których Samorząd 

Województwa jest organem założycielskim. 

 

Radny Henryk Żuchowski zapytał o wysokość dochodu, przychodu z tytułu podatku 

PIT i CIT w I półroczu br.  
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Radna Bożenna Ulewicz odniosła się do kwestii poręczenia kredytów dla 

Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego w Olsztynie oraz Warmińsko-Mazurskiej Agencji 

Rozwoju Regionalnego w Olsztynie i zapytała o kwotę kredytu Warmińsko-Mazurskiej 

Agencji Rozwoju Regionalnego oraz o przyczynę jego zaciągnięcia.   

 

Radny Robert Gontarz poprosił o podanie trzech, lub więcej największych sukcesów 

odniesionych przez Samorząd Województwa w I półroczu br.  

 

Skarbnik Województwa, p. Aleksandra Waszkiewicz odniosła się do pytań  

i wyjaśniła, że jeżeli chodzi o poziom zadłużenia w roku 2019, to wzrost zadłużenia nie jest 

przewidywany. Zaznaczyła, że przewidywane zadłużenie na koniec 2019 roku będzie niższe 

niż zadłużenie w roku 2018, co jest efektem podjętych działań, które można wymienić  

w kategorii sukcesów. Następnie wyjaśniła, że wpływ na to miały podjęte działania  

w kierunku zmniejszenia zadłużenia. Kolejno przedstawiła szczegóły podjętych działań, 

polegających  m.in. na spłacie wolnymi środkami kredytu w Europejskim Banku 

Inwestycyjnym, a także przeznaczeniu zwiększonej subwencji na zmniejszenie planowanego 

kredytu.  Omówiła kwestię planowanego kredytu i zmniejszenia poziomu zadłużenia.  

Poinformowała, że udziały w PIT za I  półrocze br. wyniosły 22 mln 832 tys. 325 zł, plan 

natomiast wyniósł 48 mln 798 tys. 75 zł, czyli wykonanie ukształtowało się na poziomie  46,8 

% planu. Zaznaczyła, że planowane kwoty z tytułu podatku PIT  nie są szacowane na 

poziomie województwa, tylko otrzymywane w formie decyzji z Ministerstwa Finansów. 

Dodała, że przewidują, iż wykonanie z tytułu podatku PIT będzie niskie jeżeli chodzi 

o poziom planu rocznego i nie zostanie wykonany. Wyjaśniła, że spowodowane to będzie 

zmianami w ustawie o podatku dochodowym od osób fizycznych, które  nastąpią od 

października br. Następnie odniosła się do kwestii dochodów z tytułu podatku CIT 

 i powiedziała, że  podatek dochodowy od osób prawnych jest szacowany przez Samorząd 

Województwa. Dodała, że był on szacowany na poziomie rocznym w wysokości 98 mln 500 

tys. zł, wykonanie za I półrocze wyniosło 49 mln 637 tys.  543 zł,  czyli ukształtowało się na 

poziomie 50,4 % planu. Zwróciła uwagę, że obniżka podatku CIT związana jest  

z  prognozą w zakresie wzrostu gospodarczego. Nadmieniła, że Komisja Europejska 

podawała, że wzrost gospodarczy wyniósł w roku 2018 – 5 %, w roku 2019 – 4,4 %, 

odpowiednio w roku 2020 planowany jest na poziomie – 3,6 %. Następnie odniosła się do 

kwestii poręczeń kredytów i dodała, że jeżeli chodzi o Warmińsko-Mazurską Agencję 

Rozwoju Regionalnego w Olsztynie, to kwota kredytu wynosi około 306 tys. zł. Podkreśliła, 

że poręczenia kredytowe nie były wykorzystywane w formie wydatków budżetu i jednostki 

swoje zobowiązania z tytułu kredytów realizują samodzielnie.  

 

Marszałek Województwa zwrócił uwagę, że należałoby zwołać odrębną sesje, żeby 

wymienić wszystkie sukcesy Samorządu Województwa. Następnie zwrócił uwagę na 

samorządy i ich problemy z budżetem. Nadmienił, że część samorządów rezygnuje  

z realizacji dużych projektów, ponieważ brakuje środków na wkład własny. Zwrócił uwagę, 

że najistotniejszą kwestią dla każdego samorządu jest prowadzenie racjonalnej polityki 

finansów. W tym miejscu zaznaczył, że sukcesem Samorządu Województwa Warmińsko-

Mazurskiego jest to, że ma możliwość zabezpieczenia wkładu własnego na realizację zadań. 

Kolejno zaznaczył, że wolne środki zostały przeznaczone na spłatę zobowiązań wynikających 

z tytułu spłaty emisji  obligacji w Spółce Warmia i Mazury oraz  na inwestycje drogowe. 

Dodał, że wolne środki przeznaczone zostały również na spłatę zadłużenia.  Następnie 

poinformował, że w budżecie należało znaleźć także środki na regulacje wynagrodzeń,  co ma 

związek ze zmianą wysokości płacy minimalnej. Zwrócił także uwagę na środki, które 
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przekazywane są m.in. na inwestycje w szpitalach, czy też w  instytucjach kultury. W tym 

miejscu zaznaczył, że radni z opozycji głosują przeciw zmianom wprowadzanym w budżecie, 

które mają związek m.in. z podwyżkami wynagrodzeń, remontami dróg, środkami dla szpitali 

oraz instytucji kultury. Odniósł się do kwestii poręczenia kredytu dla Warmińsko-Mazurskiej 

Agencji Rozwoju Regionalnego i wyjaśnił, że była ona beneficjentem wielu projektów, które 

wymagały korekt. Dodał, że nadal trwają procesy sądowe i dlatego była konieczność 

poręczenia kredytu.  

 

Radny Grzegorz Kierozalski zwrócił uwagę, że w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

wskazany jest wzrost zadłużenia. Obecnie wynosi 362 mln zł, a w przyszłym roku kształtuje 

się na poziomie 379 mln zł. Zdaniem radnego samorządy pozadłużały się z uwagi na to, że 

realizowały zbędne inwestycje. Dodał, że środki przeznaczane były m.in. na niecelowe 

inwestycje, na skutek czego zostały zaniedbane ważne inwestycje związane z drogami, czy 

też infrastrukturą kanalizacyjną. Dodał, że przez podejmowanie takich, a nie innych działań 

dąży się do tego, żeby wygrać wybory.  Podkreślił, że zgodnie z założeniem ustawodawcy 

przy tworzeniu Wieloletniej Prognozy Finansowej należałoby dyskutować np.  podczas sesji, 

albo Komisji odpowiedzialnej za finanse. Zwrócił uwagę, że województwo ma zobowiązania 

do 2039 roku, a z aktualnej Wieloletniej Prognozy Finansowej wynika, że  planowane są 

kolejne. Zdaniem radnego należałoby przemyśleć planowane zadania, wydatki, żeby  

w przyszłości następcy nie mieli problemów. Dodał, że Członkom Klubu Radnych Prawa 

 i Sprawiedliwości zależy na zrównoważonym rozwoju województwa.   

 

Radny Robert Gontarz poprosił o informację jakie były wpływu do budżetu z podatku 

CIT w roku 2015, i czy obecnie wpływy z tego tytułu są większe.  Następnie podziękował za 

wymienienie wszystkich znaczących sukcesów  związanych z wykonaniem budżetu.  

 

Radny Henryk Żuchowski stwierdził, że obniżenie kredytu o 3 mln zł byłoby 

sukcesem, gdyby ten budżet był zrównoważony. Następnie odniósł się do wypowiedzi Pana 

Marszałka i podkreślił, że samorządy nie miałyby problemów finansowych, gdyby 

wykonywały zadania zgodnie z ustawą, gdzie wskazane jest zaspokajanie zbiorowych  

potrzeb mieszkańców. Zaznaczył, że zgadza się z przedmówcą, że samorządy zajmują się 

rzeczami, które posłużą do utrzymania władzy.  

 

Radna Bożenna Ulewicz  odniosła się do kwestii Warmińsko-Mazurskiej Agencji 

Rozwoju Regionalnego i powiedziała m.in., że regionalne agencje zajmują się wdrażaniem 

programów unijnych. W tym miejscu zwróciła uwagę na procesy sądowe, gdzie było sporo 

niezadowolonych beneficjentów, w związku z czym składane były zarzuty pod adresem ww. 

Agencji. Za pośrednictwem Marszałka, poprosiła o  przygotowanie przez Warmińsko-

Mazurską Agencję Rozwoju Regionalnego zestawienia spraw sądowych, które toczyły się 

i toczą z poprzedniej i obecnej kadencji oraz przedstawienia ich skutków finansowych 

 

Radny Dariusz Rudnik odniósł się do wypowiedzi Pani Skarbnik i zapytał, czy 

prognozuje niższe wpływy z podatku PIT z uwagi na niższy rozwój gospodarczy oraz na 

podstawie danych podawanych przez Komisję Europejską. Zapytał, czy takie dane są 

podstawą do wyciągania wniosków na temat wzrostu, czy spadku z tytułu podatku PIT.  

 

Skarbnik  Województwa wyjaśniła, że w przyszłości można będzie podać dokładne 

wyliczenia, ale dopóki nie jest to możliwe opiera się na szacowaniu biorąc pod uwagę 

różnego rodzaju prognozy np. na temat wzrostu gospodarczego.  
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Radny Dariusz Rudnik zaznaczył, że często podawane jest, że obniżenie stawki 

podatku PIT o 1 % spowoduje drastyczny  spadek dochodów  dla samorządów i w związku   

z tym poprosił, żeby nie manipulować danymi powołując się na dowolne dane statystyczne. 

W tym miejscu zaznaczył, że GUS podaje, że średnie wynagrodzenie w lipcu wzrosło o 7,4 %  

i jest to wynik wyższy o 0,2 % od oczekiwań analityków. Zdaniem radnego jeżeli poziom 

wynagrodzeń będzie na tym samym poziomie, to  dochody z tytułu podatku PIT będą wyższe. 

Podkreślił, że nie ma podstaw do tego, żeby sądzić, że obniżenie podatku PIT o 1% 

spowoduje mniejsze wpływy do budżetu.  

 

Przewodnicząca Sejmiku odniosła się do powyższych wypowiedzi  i stwierdziła, że 

część z nich obraża radnych, którzy głosowali za przyjęciem budżetu i głosują także za jego 

zmianami. Zwróciła uwagę, że nie padło wyjaśnienie na czym miałby polegać zrównoważony 

budżet.  W tym miejscu podkreśliła, że zasady tworzenia budżetu są ściśle określone  

w ustawie i są realizowane przez Samorząd Województwa, czego dowodem są pozytywne 

opinie wydawane przez Regionalną Izbę Obrachunkową.  Zwróciła uwagę, że należy skupić 

się nad budżetem Samorządu Województwa i niestosowne jest zwracanie uwagi na niecelowe 

inwestycje np. włodarzy gmin, czy powiatów. Zdaniem Przewodniczącej, gdyby inwestycje 

były zbędne, to nie zostaliby wybrani przez mieszkańców na kolejną kadencję. Następnie 

podkreśliła, że wszelkie zobowiązania, które były zaciągnięte miały na celu m.in. rozwój 

infrastruktury drogowej. Ponadto środki przeznaczane były również na kulturę  

i szpitale. Podkreśliła, żeby w swoich wypowiedziach odnosić się do budżetu województwa, 

 

Radny Robert Gontarz  zwrócił uwagę, że budżet zrównoważony to taki, w którym 

wydatki są równe przychodom. 

 

Radny Grzegorz Kierozalski stwierdził, że z uwagi na to, że wielokrotnie był radnym 

samorządowym ma prawo wyrażać opinię na temat samorządów. Podkreślił, że zdaniem 

Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości wiele wydatków było niepotrzebnych. W tym 

miejscu zaznaczył, że nie wszyscy włodarze zostali wybrani na kolejną kadencję. 

 

Przewodnicząca Sejmiku zwróciła uwagę, żeby nie oceniać pracy innych 

samorządowców i ponownie poprosiła o odnoszenie się do spraw związanych z realizacją 

budżetu za I półrocze br.  

 

Radny Henryk Żuchowski odniósł się do kwestii zrównoważonego budżetu  

i wyjaśnił, że wydatki muszą się równać przychodom. Następnie wyjaśnił, że odniósł się do 

wypowiedzi Marszałka  w sprawie sytuacji innych samorządów i ustosunkował się do 

poruszonej kwestii. 

 

Członek Zarządu Województwa, p. Jolanta Piotrowska zaznaczyła, że od wielu lat 

pracuje w samorządzie i obecna sytuacja w samorządach jest bardzo niepokojąca. Dodała, że 

samorządowcy są przerażeni spadkiem wpływów związanych z podatkiem PIT. Nadmieniła, 

że będzie miało to wpływ na rezygnację samorządów z różnych wydatków na rzecz bieżących 

kosztów funkcjonowania. Zwróciła uwagę na wydatki w oświacie, które zostały narzucone 

przez Rząd oraz podkreśliła, że należy przygotować się na podwyżki cen energii. Zaznaczyła, 

że wszystko zależy od polityki krajowej, ale nie można zapominać o polityce światowej.   

 

Radny Dariusz Rudnik odniósł się do wypowiedzi radnej Jolanty Piotrowskiej  

i poprosił, żeby nie straszyć mieszkańców oraz samorządowców.  Zdaniem radnego obniżenie 

podatku PIT nie wpłynie na sytuację finansową samorządów. W tym miejscu zwrócił uwagę 
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na wzrost płacy minimalnej od nowego roku i podkreślił, że będzie to miało wpływ na wzrost 

wpływów z tytułu podatku PIT. Stwierdził, że jeżeli jest ktoś przeciw takim rozwiązaniom to 

powinien o tym powiedzieć obywatelom.  

 

Radna Bożenna Ulewicz również odniosła się do wypowiedzi radnej Jolanty 

Piotrowskiej i zwróciła uwagę, że jeżeli sytuacja finansowa samorządów byłaby naprawdę tak 

tragiczna jak zostało to przedstawione, to samorządy nie podejmowałyby się kolejnych 

inwestycji. Jako przykład podała, że Wojewoda Warmińsko-Mazurski, p. Artur Chojecki 

podpisuje z samorządami umowy w ramach programu Fundusz Dróg Samorządowych.   

Zaznaczyła, że gdyby był problem z budżetami w samorządach, to żaden z wójtów, 

burmistrzów, starostów nie podjąłby się realizacji kolejnych inwestycji, na które należy mieć 

określony wkład własny. Podkreśliła, że należy przemyśleć na co i ile środków zostaje 

wydatkowanych.  

 

Radny Stanisław Gorczyca podkreślił, że przy podejmowaniu ustaw należy brać pod 

uwagę fakt, czy będą one decydowały o  ewentualnym wpływie do budżetu poszczególnych 

samorządów.  Zaznaczył, że przy podejmowaniu ustaw  mających wpływ na sytuację 

finansową samorządów, należałoby je uzgadniać np. z poszczególnymi gminami. Zwrócił 

uwagę, że jeżeli chodzi o Miasto Olsztyn to brakuje około 40 mln zł z uwagi na niższe 

dochody.  Następnie powiedział m.in. o tym, żeby przy tworzeniu nowych przepisów należy 

brać pod uwagę samorządy i konsultować z nimi planowane ustawy, czy też ich zmiany.   

 

Radny Dariusz Rudnik powiedział m.in., że nie należy straszyć mieszkańców 

przytaczając wyliczenia, które zdaniem radnego często nie są zgodne z rzeczywistością. 

Stwierdził, że przedstawianie takich informacji to manipulacja, mająca na celu przejęcie 

władzy.   

 

Wicemarszałek Województwa, p. Miron Sycz zwrócił uwagę, że obecnie 

rozpatrywany jest punkt dotyczący przyjęcia uchwały w sprawie przyjęcia złożonej przez 

Zarząd Województwa Warmińsko-Mazurskiego informacji o przebiegu wykonania budżetu 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego za I półrocze 2019 roku. Podkreślił, że prowadzona 

dyskusja nie ma na celu straszenia, czy też przejęcia władzy. Zaznaczył, że jako radni z klubu 

KO i PSL taką władze w województwie posiadają. Poprosił Przewodniczącą o zamknięcie 

dyskusji i przeprowadzenie głosowania.  

 

Wobec powyższego, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod głosowanie. 

 

Za podjęciem uchwały głosowało – 17 radnych, przeciw – 9, wstrzymało się – 0. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia złożonej przez 

Zarząd Województwa Warmińsko-Mazurskiego informacji o przebiegu wykonania budżetu 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego za I półrocze 2019 roku, informacji o kształtowaniu 

się Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2019-

2039 oraz informacji o przebiegu wykonania planów finansowych za I półrocze 2019 roku 

jednostek, dla których Samorząd Województwa jest organem założycielskim) 
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4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia złożonej przez Zarząd Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego informacji o przebiegu wykonania budżetu 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego za I półrocze 2019 roku, informacji  

o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego na lata 2019-2039 oraz informacji o przebiegu 

wykonania planów finansowych za I półrocze 2019 roku jednostek, dla których 

Samorząd Województwa jest organem założycielskim – referujący:  

p. G. M. Brzezin, Marszałek Województwa 
 

 Typ głosowania jawne Data głosowania:  24.09.2019 12:24 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 17 

Liczba obecnych 26 Głosy przeciw 9 

Liczba nieobecnych 4 Głosy wstrzymujące się 0 

  Obecni niegłosujący 0 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp. Nazwisko i imię Głos 

1. Adamczyk Edward ZA 16. Kozłowski Patryk PRZECIW 

2. Andruszkiewicz Jolanta PRZECIW 17. Kuchciński Marcin ZA 

3. 
Astramowicz-Leyk 

Teresa 
ZA 18. Osiecki Julian ZA 

4. Bobek Jan ZA 19. Pawlik Jacek PRZECIW 

5. Brzezin Gustaw Marek ZA 20. Piotrowska Jolanta ZA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin ZA 

7. Czemiel Paweł NIEOBECNY 22. Politewicz Tadeusz ZA 

8. Gontarz Robert PRZECIW 23. Prokop Grzegorz PRZECIW 

9. Gorczyca Stanisław ZA 24. Rudnik Dariusz PRZECIW 

10. Homza Zbigniew ZA 25. Słoma Jarosław NIEOBECNY 

11. Hordejuk Bernadeta ZA 26. Sycz Miron ZA 

12. Jaskulska Sylwia ZA 27. Szulc Jolanta NIEOBECNA 

13. Kazimierczuk Marcin NIEOBECNY 28. Śląska-Zyśk Wioletta ZA 

14. Kierozalski Grzegorz PRZECIW 29. Ulewicz Bożenna PRZECIW 

15. Kluge Grażyna ZA 30. Żuchowski Henryk PRZECIW 
 

   

 

Przewodnicząca Sejmiku zarządziła 15-minutową przerwę.  

Przewodnicząca Sejmiku wznowiła obrady i przeszła do realizacji porządku obrad.  
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5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu „Analiza sytuacji na rynku pracy  

w Województwie Warmińsko-Mazurskim w pierwszym półroczu 2019 roku.”. 

 

Załącznik nr 7 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Załącznik nr 8 

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 20 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu 

„Analiza sytuacji na rynku pracy w Województwie Warmińsko-Mazurskim w pierwszym 

półroczu 2019 roku.”): 
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X Sesja VI kadencji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
 

Głosowanie 
 

 

3 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu „Analiza sytuacji na rynku 

pracy w Województwie Warmińsko-Mazurskim w pierwszym półroczu 2019 

roku.” – referujący: p. M, Sycz, Wicemarszałek Województwa. 
 

 Typ głosowania jawne Data głosowania:  24.09.2019 12:49 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 20 

Liczba obecnych 26 Głosy przeciw 0 

Liczba nieobecnych 4 Głosy wstrzymujące się 1 

  Obecni niegłosujący 5 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp. Nazwisko i imię Głos 

1. Adamczyk Edward ZA 16. Kozłowski Patryk OBECNY 

2. 
Andruszkiewicz 

Jolanta 

WSTRZYMUJĘ 

SIĘ 
17. Kuchciński Marcin ZA 

3. 
Astramowicz-Leyk 

Teresa 
ZA 18. Osiecki Julian ZA 

4. Bobek Jan OBECNY 19. Pawlik Jacek OBECNY 

5. Brzezin Gustaw Marek ZA 20. Piotrowska Jolanta OBECNA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin ZA 

7. Czemiel Paweł NIEOBECNY 22. Politewicz Tadeusz ZA 
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8. Gontarz Robert ZA 23. Prokop Grzegorz ZA 

9. Gorczyca Stanisław ZA 24. Rudnik Dariusz ZA 

10. Homza Zbigniew ZA 25. Słoma Jarosław NIEOBECNY 

11. Hordejuk Bernadeta ZA 26. Sycz Miron ZA 

12. Jaskulska Sylwia ZA 27. Szulc Jolanta NIEOBECNA 

13. Kazimierczuk Marcin NIEOBECNY 28. Śląska-Zyśk Wioletta ZA 

14. Kierozalski Grzegorz OBECNY 29. Ulewicz Bożenna ZA 

15. Kluge Grażyna ZA 30. Żuchowski Henryk ZA 
 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji w 2018 roku 

„Wojewódzkiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

w Województwie Warmińsko-Mazurskim na lata 2016-2020”. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki 

Społecznej, Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Załącznik nr 9 

 

Ponieważ nie było  uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 20 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –1. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania 

 z realizacji w 2018 roku „Wojewódzkiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Województwie Warmińsko-Mazurskim na lata 2016-2020”): 

 

 14 
 

X Sesja VI kadencji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
 

Głosowanie 
 

 

4 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji w 2018 roku 

„Wojewódzkiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Województwie Warmińsko-Mazurskim na lata 2016-2020” – 

referująca: p. J. Piotrowska, Członek Zarządu Województwa. 
 

 Typ głosowania jawne Data głosowania:  24.09.2019 12:50 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 20 

Liczba obecnych 26 Głosy przeciw 0 

Liczba nieobecnych 4 Głosy wstrzymujące się 1 

  Obecni niegłosujący 5 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 
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Lp Nazwisko i imię Głos Lp. Nazwisko i imię Głos 

1. Adamczyk Edward ZA 16. Kozłowski Patryk OBECNY 

2. 
Andruszkiewicz 

Jolanta 
ZA 17. Kuchciński Marcin ZA 

3. 
Astramowicz-Leyk 

Teresa 
ZA 18. Osiecki Julian ZA 

4. Bobek Jan OBECNY 19. Pawlik Jacek OBECNY 

5. Brzezin Gustaw Marek ZA 20. Piotrowska Jolanta OBECNA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin ZA 

7. Czemiel Paweł NIEOBECNY 22. Politewicz Tadeusz ZA 

8. Gontarz Robert ZA 23. Prokop Grzegorz ZA 

9. Gorczyca Stanisław ZA 24. Rudnik Dariusz ZA 

10. Homza Zbigniew ZA 25. Słoma Jarosław NIEOBECNY 

11. Hordejuk Bernadeta ZA 26. Sycz Miron ZA 

12. Jaskulska Sylwia ZA 27. Szulc Jolanta NIEOBECNA 

13. Kazimierczuk Marcin NIEOBECNY 28. Śląska-Zyśk Wioletta ZA 

14. Kierozalski Grzegorz OBECNY 29. Ulewicz Bożenna ZA 

15. Kluge Grażyna ZA 30. Żuchowski Henryk 
WSTRZYMUJĘ 

SIĘ 
 

   

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu Aktualizacji „Programu ochrony 

środowiska przed hałasem dla terenów poza aglomeracjami, położonych wzdłuż dróg 

krajowych oraz wojewódzkich na terenie województwa warmińsko-mazurskiego  

o obciążeniu ponad 3 mln pojazdów rocznie, których eksploatacja spowodowała 

negatywne oddziaływanie akustyczne w wyniku przekroczenia dopuszczalnych 

poziomów hałasu określonych wskaźnikami LDWN i LN” określonego uchwałą Nr 

III/42/14 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 30 grudnia 2014 r. - 

w zakresie dróg krajowych oraz przyjęcia Prognozy oddziaływania na środowisko 

ww. Aktualizacji Programu. 

 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

Załącznik nr 10 

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –1. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu 

Aktualizacji „Programu ochrony środowiska przed hałasem dla terenów poza aglomeracjami, 

położonych wzdłuż dróg krajowych oraz wojewódzkich na terenie województwa warmińsko-
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mazurskiego o obciążeniu ponad 3 mln pojazdów rocznie, których eksploatacja spowodowała 

negatywne oddziaływanie akustyczne w wyniku przekroczenia dopuszczalnych poziomów 

hałasu określonych wskaźnikami LDWN i LN” określonego uchwałą Nr III/42/14 Sejmiku 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 30 grudnia 2014 r. - w zakresie dróg 

krajowych oraz przyjęcia Prognozy oddziaływania na środowisko ww. Aktualizacji 

Programu): 

 

 14 
 

X Sesja VI kadencji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
 

Głosowanie 
 

 

5 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu Aktualizacji „Programu 

ochrony środowiska przed hałasem dla terenów poza aglomeracjami, 

położonych wzdłuż dróg krajowych oraz wojewódzkich na terenie 

województwa warmińsko-mazurskiego o obciążeniu ponad 3 mln pojazdów 

rocznie, których eksploatacja spowodowała negatywne oddziaływanie 

akustyczne w wyniku przekroczenia dopuszczalnych poziomów hałasu 

określonych wskaźnikami LDWN i LN” określonego uchwałą Nr III/42/14 

Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 30 grudnia 2014 r. - 

w zakresie dróg krajowych oraz przyjęcia Prognozy oddziaływania na 

środowisko ww. Aktualizacji Programu - referująca: p. J. Piotrowska, Członek 

Zarządu Województwa 
 

 Typ głosowania jawne Data głosowania:  24.09.2019 12:51 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 21 

Liczba obecnych 26 Głosy przeciw 0 

Liczba nieobecnych 4 Głosy wstrzymujące się 1 

  Obecni niegłosujący 4 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp. Nazwisko i imię Głos 

1. Adamczyk Edward ZA 16. Kozłowski Patryk OBECNY 

2. 
Andruszkiewicz 

Jolanta 
ZA 17. Kuchciński Marcin ZA 

3. 
Astramowicz-Leyk 

Teresa 
ZA 18. Osiecki Julian ZA 

4. Bobek Jan OBECNY 19. Pawlik Jacek OBECNY 

5. Brzezin Gustaw Marek ZA 20. Piotrowska Jolanta OBECNA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin ZA 

7. Czemiel Paweł NIEOBECNY 22. Politewicz Tadeusz ZA 

8. Gontarz Robert ZA 23. Prokop Grzegorz ZA 
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9. Gorczyca Stanisław ZA 24. Rudnik Dariusz ZA 

10. Homza Zbigniew ZA 25. Słoma Jarosław NIEOBECNY 

11. Hordejuk Bernadeta ZA 26. Sycz Miron ZA 

12. Jaskulska Sylwia ZA 27. Szulc Jolanta NIEOBECNA 

13. Kazimierczuk Marcin NIEOBECNY 28. Śląska-Zyśk Wioletta ZA 

14. Kierozalski Grzegorz ZA 29. Ulewicz Bożenna ZA 

15. Kluge Grażyna ZA 30. Żuchowski Henryk 
WSTRZYMUJĘ 

SIĘ 
 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ofert i udzieleniu dotacji z budżetu 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na wykonanie w 2019 r. zadań publicznych 

z zakresu ochrony zabytków i opieki nad zabytkami. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Kultury i Edukacji oraz Komisja 

Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Załącznik nr 11 

 

Ponieważ nie było pytań, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 22 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ofert i udzieleniu 

dotacji z budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego na wykonanie w 2019 r. zadań 

publicznych z zakresu ochrony zabytków i opieki nad zabytkami): 

 

 14 
 

X Sesja VI kadencji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
 

Głosowanie 
 

 

6 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ofert i udzieleniu dotacji z budżetu 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na wykonanie w 2019 r. zadań 

publicznych z zakresu ochrony zabytków i opieki nad zabytkami – referująca:  

p. S. Jaskulska, Członek Zarządu Województwa. 
 

 Typ głosowania jawne Data głosowania:  24.09.2019 12:52 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 22 

Liczba obecnych 26 Głosy przeciw 0 

Liczba nieobecnych 4 Głosy wstrzymujące się 0 

  Obecni niegłosujący 4 

Kworum zostało osiągnięte 
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Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp. Nazwisko i imię Głos 

1. Adamczyk Edward ZA 16. Kozłowski Patryk OBECNY 

2. Andruszkiewicz Jolanta ZA 17. Kuchciński Marcin ZA 

3. 
Astramowicz-Leyk 

Teresa 
ZA 18. Osiecki Julian ZA 

4. Bobek Jan OBECNY 19. Pawlik Jacek OBECNY 

5. Brzezin Gustaw Marek ZA 20. Piotrowska Jolanta OBECNA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin ZA 

7. Czemiel Paweł NIEOBECNY 22. Politewicz Tadeusz ZA 

8. Gontarz Robert ZA 23. Prokop Grzegorz ZA 

9. Gorczyca Stanisław ZA 24. Rudnik Dariusz ZA 

10. Homza Zbigniew ZA 25. Słoma Jarosław NIEOBECNY 

11. Hordejuk Bernadeta ZA 26. Sycz Miron ZA 

12. Jaskulska Sylwia ZA 27. Szulc Jolanta NIEOBECNA 

13. Kazimierczuk Marcin NIEOBECNY 28. Śląska-Zyśk Wioletta ZA 

14. Kierozalski Grzegorz ZA 29. Ulewicz Bożenna ZA 

15. Kluge Grażyna ZA 30. Żuchowski Henryk ZA 
 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2019–2039. 
 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Załącznik nr 12 

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały 

pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 15 radnych, przeciw – 6, wstrzymało się –0. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2019–2039): 

 

 14 
 

X Sesja VI kadencji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
 

Głosowanie 
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7 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2019-2039 – referujący:  

p. G. M. Brzezin, Marszałek Województwa. 
 

 Typ głosowania jawne Data głosowania:  24.09.2019 12:52 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 15 

Liczba obecnych 26 Głosy przeciw 6 

Liczba nieobecnych 4 Głosy wstrzymujące się 0 

  Obecni niegłosujący 5 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp. Nazwisko i imię Głos 

1. Adamczyk Edward ZA 16. Kozłowski Patryk OBECNY 

2. Andruszkiewicz Jolanta PRZECIW 17. Kuchciński Marcin ZA 

3. 
Astramowicz-Leyk 

Teresa 
ZA 18. Osiecki Julian ZA 

4. Bobek Jan OBECNY 19. Pawlik Jacek OBECNY 

5. Brzezin Gustaw Marek ZA 20. Piotrowska Jolanta OBECNA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin ZA 

7. Czemiel Paweł NIEOBECNY 22. Politewicz Tadeusz ZA 

8. Gontarz Robert PRZECIW 23. Prokop Grzegorz PRZECIW 

9. Gorczyca Stanisław ZA 24. Rudnik Dariusz OBECNY 

10. Homza Zbigniew ZA 25. Słoma Jarosław NIEOBECNY 

11. Hordejuk Bernadeta ZA 26. Sycz Miron ZA 

12. Jaskulska Sylwia ZA 27. Szulc Jolanta NIEOBECNA 

13. Kazimierczuk Marcin NIEOBECNY 28. Śląska-Zyśk Wioletta ZA 

14. Kierozalski Grzegorz PRZECIW 29. Ulewicz Bożenna PRZECIW 

15. Kluge Grażyna ZA 30. Żuchowski Henryk PRZECIW 
 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko 

Mazurskiego na 2019 rok 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały wraz z autopoprawką. 

 

Załącznik nr 13 
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Ponieważ nie było więcej uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało –15 radnych, przeciw – 7, wstrzymało się –0. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie 

Województwa Warmińsko Mazurskiego na 2019 rok): 

 14 
 

X Sesja VI kadencji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
 

Głosowanie 
 

 

8 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na 2019 rok – referujący: p. G. M. Brzezin, Marszałek 

Województwa. 
 

 Typ głosowania jawne Data głosowania:  24.09.2019 12:53 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 15 

Liczba obecnych 26 Głosy przeciw 7 

Liczba nieobecnych 4 Głosy wstrzymujące się 0 

  Obecni niegłosujący 4 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp. Nazwisko i imię Głos 

1. Adamczyk Edward ZA 16. Kozłowski Patryk OBECNY 

2. Andruszkiewicz Jolanta PRZECIW 17. Kuchciński Marcin ZA 

3. 
Astramowicz-Leyk 

Teresa 
ZA 18. Osiecki Julian ZA 

4. Bobek Jan OBECNY 19. Pawlik Jacek OBECNY 

5. Brzezin Gustaw Marek ZA 20. Piotrowska Jolanta OBECNA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin ZA 

7. Czemiel Paweł NIEOBECNY 22. Politewicz Tadeusz ZA 

8. Gontarz Robert PRZECIW 23. Prokop Grzegorz PRZECIW 

9. Gorczyca Stanisław ZA 24. Rudnik Dariusz PRZECIW 

10. Homza Zbigniew ZA 25. Słoma Jarosław NIEOBECNY 

11. Hordejuk Bernadeta ZA 26. Sycz Miron ZA 

12. Jaskulska Sylwia ZA 27. Szulc Jolanta NIEOBECNA 

13. Kazimierczuk Marcin NIEOBECNY 28. Śląska-Zyśk Wioletta ZA 

14. Kierozalski Grzegorz PRZECIW 29. Ulewicz Bożenna PRZECIW 

15. Kluge Grażyna ZA 30. Żuchowski Henryk PRZECIW 
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11. Skargi, Wnioski, Petycje. 

 
Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że przed sesją odbyło się posiedzenie 

Komisji Skarg Wniosków i Petycji, która przedstawiła pod obrady Sesji Sejmiku projekty 

uchwał: 

1. w sprawie skargi na Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego, 

2. w sprawie wniosku o powołanie Komisji wspólnej Sejmiku Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego oraz Urzędu Miasta Olsztyna, 

3. w sprawie przekazania według właściwości petycji pn. „Petycja w sprawie ekspresu 

regionalnego Olsztyn – Działdowo”, 

Załącznik nr 14 

 

Przewodnicząca Sejmiku dodała, że treść skargi, wniosku, petycji oraz inne dokumenty 

w sprawie radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi, a projekty uchwał zostały rozłożone 

na pulpitach radnych.  

 

 Podjęcie uchwały w sprawie skargi na Marszałka Województwa Warmińsko-

Mazurskiego. 

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało –20 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –2. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie skargi na Marszałka 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego): 

  

 14 
 

X Sesja VI kadencji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
 

Głosowanie 
 

 

9 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie skargi na Marszałka Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego. 

 

 Typ głosowania jawne Data głosowania:  24.09.2019 12:54 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 20 

Liczba obecnych 26 Głosy przeciw 0 

Liczba nieobecnych 4 Głosy wstrzymujące się 2 

  Obecni niegłosujący 4 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp. Nazwisko i imię Głos 



 21 

 

1. Adamczyk Edward ZA 16. Kozłowski Patryk OBECNY 

2. 
Andruszkiewicz 

Jolanta 
ZA 17. Kuchciński Marcin ZA 

3. 
Astramowicz-Leyk 

Teresa 
ZA 18. Osiecki Julian ZA 

4. Bobek Jan OBECNY 19. Pawlik Jacek OBECNY 

5. Brzezin Gustaw Marek ZA 20. Piotrowska Jolanta OBECNA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin ZA 

7. Czemiel Paweł NIEOBECNY 22. Politewicz Tadeusz ZA 

8. Gontarz Robert 
WSTRZYMUJĘ 

SIĘ 
23. Prokop Grzegorz ZA 

9. Gorczyca Stanisław ZA 24. Rudnik Dariusz 
WSTRZYMUJĘ 

SIĘ 

10. Homza Zbigniew ZA 25. Słoma Jarosław NIEOBECNY 

11. Hordejuk Bernadeta ZA 26. Sycz Miron ZA 

12. Jaskulska Sylwia ZA 27. Szulc Jolanta NIEOBECNA 

13. Kazimierczuk Marcin NIEOBECNY 28. Śląska-Zyśk Wioletta ZA 

14. Kierozalski Grzegorz ZA 29. Ulewicz Bożenna ZA 

15. Kluge Grażyna ZA 30. Żuchowski Henryk ZA 
 

 

 Podjęcie uchwały w sprawie wniosku o powołanie komisji wspólnej Sejmiku 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego oraz Rady Miasta Olsztyna. 

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało –21 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –1. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie wniosku o powołanie 

komisji wspólnej Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego oraz Rady Miasta 

Olsztyna): 

  

 14 
 

X Sesja VI kadencji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
 

Głosowanie 
 

 

10 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wniosku o powołanie komisji wspólnej 

Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego oraz Rady Miasta Olsztyna 

 

 Typ głosowania jawne Data głosowania:  24.09.2019 12:54 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 21 

Liczba obecnych 26 Głosy przeciw 0 
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Liczba nieobecnych 4 Głosy wstrzymujące się 1 

  Obecni niegłosujący 4 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp. Nazwisko i imię Głos 

1. Adamczyk Edward ZA 16. Kozłowski Patryk OBECNY 

2. 
Andruszkiewicz 

Jolanta 
ZA 17. Kuchciński Marcin ZA 

3. 
Astramowicz-Leyk 

Teresa 
ZA 18. Osiecki Julian ZA 

4. Bobek Jan OBECNY 19. Pawlik Jacek OBECNY 

5. Brzezin Gustaw Marek ZA 20. Piotrowska Jolanta ZA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin ZA 

7. Czemiel Paweł NIEOBECNY 22. Politewicz Tadeusz ZA 

8. Gontarz Robert ZA 23. Prokop Grzegorz ZA 

9. Gorczyca Stanisław ZA 24. Rudnik Dariusz OBECNY 

10. Homza Zbigniew ZA 25. Słoma Jarosław NIEOBECNY 

11. Hordejuk Bernadeta ZA 26. Sycz Miron ZA 

12. Jaskulska Sylwia ZA 27. Szulc Jolanta NIEOBECNA 

13. Kazimierczuk Marcin NIEOBECNY 28. Śląska-Zyśk Wioletta ZA 

14. Kierozalski Grzegorz ZA 29. Ulewicz Bożenna ZA 

15. Kluge Grażyna ZA 30. Żuchowski Henryk 
WSTRZYMUJĘ 

SIĘ 
 

   

 

 Podjęcie uchwały w sprawie przekazania według właściwości petycji pn. „Petycja 

w sprawie ekspresu regionalnego Olsztyn – Działdowo”. 

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało –23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie przekazania według 

właściwości petycji pn. „Petycja w sprawie ekspresu regionalnego Olsztyn – Działdowo”.): 

 

 14 
 

X Sesja VI kadencji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
 

Głosowanie 
 



 23 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania według właściwości petycji pn. 

„Petycja w sprawie ekspresu regionalnego Olsztyn – Działdowo”. 

 

 Typ głosowania jawne Data głosowania:  24.09.2019 12:55 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 23 

Liczba obecnych 26 Głosy przeciw 0 

Liczba nieobecnych 4 Głosy wstrzymujące się 0 

  Obecni niegłosujący 3 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp. Nazwisko i imię Głos 

1. Adamczyk Edward ZA 16. Kozłowski Patryk OBECNY 

2. Andruszkiewicz Jolanta ZA 17. Kuchciński Marcin ZA 

3. 
Astramowicz-Leyk 

Teresa 
ZA 18. Osiecki Julian ZA 

4. Bobek Jan OBECNY 19. Pawlik Jacek OBECNY 

5. Brzezin Gustaw Marek ZA 20. Piotrowska Jolanta ZA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin ZA 

7. Czemiel Paweł NIEOBECNY 22. Politewicz Tadeusz ZA 

8. Gontarz Robert ZA 23. Prokop Grzegorz ZA 

9. Gorczyca Stanisław ZA 24. Rudnik Dariusz ZA 

10. Homza Zbigniew ZA 25. Słoma Jarosław NIEOBECNY 

11. Hordejuk Bernadeta ZA 26. Sycz Miron ZA 

12. Jaskulska Sylwia ZA 27. Szulc Jolanta NIEOBECNA 

13. Kazimierczuk Marcin NIEOBECNY 28. Śląska-Zyśk Wioletta ZA 

14. Kierozalski Grzegorz ZA 29. Ulewicz Bożenna ZA 

15. Kluge Grażyna ZA 30. Żuchowski Henryk ZA 
 

   

12.  Sprawy organizacyjne Sejmiku. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że kolejna sesja została zaplanowana  na   

29 października br. 
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13.  Informacje o interpelacjach i zapytaniach. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że informacja o interpelacjach i zapytaniach 

została przesłana radnym wraz ze sprawozdaniem z prac Zarządu w okresie  pomiędzy 

posiedzeniami sesji.  

Załącznik nr  15 

 

14.  Informacje o odpowiedziach na zapytania i interpelacje. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że informacja o odpowiedziach na zapytania 

i interpelacje została przesłana radnym wraz ze sprawozdaniem z prac Zarządu w okresie  

pomiędzy posiedzeniami sesji. Dodała, że treść interpelacji i zapytań oraz udzielonych 

odpowiedzi dostępna jest w Kancelarii Sejmiku w pok. 425 i w pok. 427, w Biuletynie 

Informacji Publicznej oraz na stronie internetowej Samorządu Województwa Warmińsko- 

Mazurskiego. 

Załącznik nr 16 

 

15. Przyjęcie protokołu z obrad IX Sesji Sejmiku z dnia 27.08.2019 r. 

 

Wobec braku uwag, Przewodnicząca Sejmiku zarządziła głosowanie nad przyjęciem 

protokołu.  

Za przyjęciem protokołu głosowało 21 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

 

Imienne wyniki głosowania (Przyjęcie protokołu z obrad IX Sesji Sejmiku z dnia 

27.08.2019 r..): 

 

 14 
 

X Sesja VI kadencji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
 

Głosowanie 
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15. Przyjęcie protokołu z obrad IX Sesji Sejmiku z dnia 27.08.2019 r. 

 

 Typ głosowania jawne Data głosowania:  24.09.2019 12:57 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 21 

Liczba obecnych 26 Głosy przeciw 0 

Liczba nieobecnych 4 Głosy wstrzymujące się 1 

  Obecni niegłosujący 4 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp. Nazwisko i imię Głos 

1. Adamczyk Edward ZA 16. Kozłowski Patryk OBECNY 
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2. 
Andruszkiewicz 

Jolanta 
ZA 17. Kuchciński Marcin ZA 

3. 
Astramowicz-Leyk 

Teresa 
ZA 18. Osiecki Julian ZA 

4. Bobek Jan OBECNY 19. Pawlik Jacek OBECNY 

5. Brzezin Gustaw Marek ZA 20. Piotrowska Jolanta ZA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin ZA 

7. Czemiel Paweł NIEOBECNY 22. Politewicz Tadeusz ZA 

8. Gontarz Robert ZA 23. Prokop Grzegorz ZA 

9. Gorczyca Stanisław OBECNY 24. Rudnik Dariusz ZA 

10. Homza Zbigniew ZA 25. Słoma Jarosław NIEOBECNY 

11. Hordejuk Bernadeta ZA 26. Sycz Miron ZA 

12. Jaskulska Sylwia ZA 27. Szulc Jolanta NIEOBECNA 

13. Kazimierczuk Marcin NIEOBECNY 28. Śląska-Zyśk Wioletta ZA 

14. Kierozalski Grzegorz 
WSTRZYMUJĘ 

SIĘ 
29. Ulewicz Bożenna ZA 

15. Kluge Grażyna ZA 30. Żuchowski Henryk ZA 
 

 

16. Sprawy różne. 

 

Nie wniesiono.  

 

17. Oświadczenia radnych.  

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Członek Zarządu Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego, p. Jolanta Piotrowska poprosiła o zabranie głosu.  

 

Członek Zarządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego, p. Jolanta Piotrowska  

w imieniu Klubów Radnych przedłożyła projekt stanowiska Sejmiku Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego w sprawie realizacji projektu „Budowa i przebudowa infrastruktury 

związanej z rozwojem funkcji gospodarczych na szlakach wodnych Wielkich Jezior 

Mazurskich wraz z budową śluzy Guzianka II i remontem śluzy Guzianka I”.  Następnie  

wyjaśniła, że jest to projekt realizowany w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

przy współpracy takich podmiotów jak: Stowarzyszenie Wielkie Jeziora Mazurskie,  

Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie oraz gminy  Mikołajki, Ryn,  Miasto 

Giżycko,  Pisz i Ruciane Nida. Nadmieniła, że jest to projekt realizowany w trybie 

pozakonkursowym  w ramach Osi priorytetowej 6 Kultura i dziedzictwo Działanie 6.2 

Dziedzictwo naturalne Poddziałanie 6.2.2 Szlaki wodne i nabrzeża. Kolejno poinformowała  

o zadaniach realizowanych  przez samorządy i zaznaczyła, że obecnie nie są zagrożone. 

Następnie zwróciła uwagę na poważny problem związany z realizacją przez Państwowe 

Gospodarstwo Wodne Wody Polskie drugiego i trzeciego etapu dotyczącego: remontu śluzy 

Guzianka I, umocnienia pięciu kanałów na szlaku od Mikołajek do Giżycka, remontu śluzy  

i jazu w Karwiku, udrożnienia szlaku wodnego poprzez prace hydrotechniczne przy kanałach 

i ich połączeniach z jeziorami, przebudowy umocnień 3 kanałów i rzeki Węgorapy oraz 

przebudowy  nabrzeża jezior: Mikołajskie i Niegocin.  Dodała, że kwota brakująca 
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Państwowemu Gospodarstwu Wodnemu Wody Polskie do dokończenia inwestycji wynosi 

obecnie ok. 160 mln zł.  Nadmieniła, że jeżeli środki na ten cel nie zostaną zabezpieczone do 

końca października to istnieje zagrożenie, że samorządy będą musiały zwrócić z odsetkami 

fundusze zainwestowane w I etapie. Poprosiła, aby zwrócić się do Premiera i Polskiego Rządu 

o wsparcie przy realizacji tej inwestycji. Podkreśliła m.in., że jest to ważna inwestycja  

z punktu widzenia rozwoju Mazur, rozwoju gospodarczego, bezpieczeństwa użytkowników 

szlaku, a także  poziomu życia mieszkańców.  

 

Załącznik nr 17 

 

Radny Henryk Żuchowski zwrócił uwagę, że projekt stanowiska został przedłożony 

podczas obrad sesji i nie ma możliwości zapoznania się ze stanowiskiem PGW Wody Polskie. 

Zaznaczył m.in., że brakuje stanowiska tej instytucji i dlatego przed przekazaniem stanowiska 

m.in. do Premiera chciałby sprawdzić jak wygląda sytuacja.  

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że sposób składania oświadczeń jest 

określony w Regulaminie Sejmiku i poprosiła Radcę Prawnego podanie podstawy prawnej.  

 

Radca Prawny, p. Mirosław Antoszewski poinformował, że zgodnie z Regulaminem 

Sejmiku  (Rozdział VI – Oświadczenia Radnych): 

1. Klub, grupa radnych bądź radny mogą złożyć oświadczenia na zakończenie obrad. 

2. Przedmiotem oświadczenia radnego może być każda sprawa mająca istotne znaczenie dla    

województwa bądź funkcjonowania jego organów. 

3. Oświadczenie radnego nie może trwać dłużej niż 5 minut. 

4. Nad oświadczeniem radnego nie przeprowadza się dyskusji.  

 

Radny Grzegorz Kierozalski  zwrócił uwagę, że sprawa jest bardzo poważna  

i poprosił, żeby podjęcie stanowiska w przedmiotowej sprawie przenieść na kolejną sesję. 

Wyjaśnił, że dzięki temu będzie możliwość poznania stanowiska PGW Wody Polskie.   

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że temat omawiany był na Komisji Strategii 

Rozwoju. 

 

Członek Zarządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego, p. Jolanta Piotrowska  

zaznaczyła, że to nie jest protest, a jedynie prośba o realizację projektu, która jest po stronie 

Skarbu Państwu. Dodała, że podczas posiedzenia Komisji Strategii Rozwoju zostały 

przedstawione wszystkie szczegóły sprawy. Ponadto na posiedzeniu obecny był 

przedstawiciel PGW Wody Polskie. Następnie poinformowała, że w Mikołajkach odbyło się 

spotkanie z samorządowcami, posłami różnych opcji w celu wsparcia tej inwestycji. Dodała, 

że pismo do Premiera w tej sprawie skierowały również inne samorządy, dlatego 

zaapelowała, żeby nie przenosić podjęcia tego stanowiska z uwagi na fakt, że do końca 

października środki na ten cel muszą zostać zabezpieczone. W innym przypadku  istnieje 

zagrożenie, że samorządy będą musiały zwrócić z odsetkami fundusze zainwestowane  

w I etapie.  Podkreśliła, że należy zrobić wszystko, aby ta inwestycja została dokończona.  

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że z uwagi na to, że do końca października 

należy zabezpieczyć środki na inwestycję, niezbędne jest podjęcie przedmiotowego 

stanowiska. Przypomniała, że kolejna sesja zaplanowana jest dopiero na 29 października br.  
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Radny Robert Gontarz zwrócił  uwagę, że skoro to jest tak bardzo ważny temat to 

dlaczego dopiero teraz jest podejmowany i dlaczego nie był poruszany także na innych 

Komisjach i na poprzednich sesjach. Dodał, że z tego co zrozumiał, to PGW Wody Polskie 

pokryło środki, które były zaplanowane w projekcie, a obecny problem związany jest  

z niedoszacowaniem tej inwestycji. Zaznaczył, że jako Klub Prawa i Sprawiedliwości mają 

dobre intencje, ale chcą zapoznać się ze szczegółami sprawy. Dodał, że skoro to jest tak 

ważny temat, to nie może być przedkładany w ostatnim momencie.  

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała o szczegółach Kontraktu Terytorialnego,  

a następnie wyjaśniła, że z uwagi na to, że Samorząd Województwa nie jest stroną  

w projekcie, to nie było potrzeby omawiania tematu na wszystkich Komisjach. Podkreśliła, że 

z uwagi na problem jaki się pojawił z realizacją kolejnych etapów zasadne jest podjęcie 

stanowiska w sprawie.   

 

Radny Dariusz Rudnik zaznaczył, że sprawa jest bardzo ważna i potrzebny jest czas, 

żeby przeanalizować problem i poznać jego szczegóły. Zwrócił uwagę, że radni nie mieli 

możliwości zapoznania się ze stanowiskiem PGW Wody Polskie i nie wiedzą jakie są  

przyczyny braku środków. Stwierdził, że problem na pewno wystąpił wcześniej i nie rozumie 

dlaczego dopiero teraz został poruszony. Powiedział m.in., że radna Jolanta Piotrowska 

dopiero teraz poruszyła ten temat, ponieważ kandyduje do Senatu z okręgu, gdzie ten problem 

istnieje.  Następnie poinformował, że popiera wniosek Przewodniczącego Klubu Radnych 

Prawa i Sprawiedliwości, p. Grzegorza Kierozalskiego w sprawie przełożenia tematu na 

kolejną sesją.  

 

Przewodnicząca Sejmiku przypomniała, że z uwagi na to, że do końca października br. 

należy zabezpieczyć środki na inwestycję, niezbędne jest podjęcie stanowiska podczas 

obecnej sesji. Wyjaśniła, że kolejna sesja zaplanowana jest na 29 października br. i będzie za 

mało czasu, żeby skierować stanowisko do odpowiednich instytucji. Zaznaczyła, że samorząd 

województwa nie jest Beneficjentem tego projektu i nie szacował kosztów tej inwestycji. 

Natomiast Zarząd Województwa postanowił przeznaczyć w RPO środki na ten cel. Kolejno 

przedstawiła szczegóły związane z realizacją inwestycji.   

 

Radny Dariusz Rudnik zwrócił uwagę, że skoro ten temat jest tak ważny, to dlaczego 

nie został wcześniej poruszony. Zdaniem radnego obecnie podjęcie stanowiska wskazuje, iż 

była to „zagrywka wyborcza radnej Jolanty Piotrowskiej”. Zaznaczył, że można zwołać 

nadzwyczajną sesję w tej sprawie. Poprosił, żeby nie szantażować presją czasu.  

 

Przewodnicząca Sejmiku powiedziała m.in., że o żadnym szantażu nie było mowy,  

a Samorząd Województwa nie wyznaczał terminów, które zostały określone  

w harmonogramie.   

 

Wicemarszałek Województwa, p. Miron Sycz przypomniał, że radny Dariusz Rudnik 

kandyduje z tego samego okręgu. Następnie przedstawił szczegóły związane z realizacją 

przedsięwzięcia pn. Budowa i przebudowa infrastruktury związanej z rozwojem funkcji 

gospodarczych na szlakach wodnych Wielkich Jezior Mazurskich wraz z budową śluzy 

„Guzianka II” i remontem śluzy „Guzianka I” dofinansowanego ze środków EFRR w ramach 

RPO Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020. Dodał, że mimo tego, że 

jeziora są własnością Skarbu Państwa, to postanowiono w RPO przeznaczyć środki na ten cel. 

Podkreślił, że nie może być takich sytuacji, że projekty z udziałem środków z budżetu 

państwa nie są realizowane. Jako przykład podał planowane połączenie kolejowe na trasie 
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Olsztyn-Braniewo, które ma dotrzeć jedynie do Dobrego Miasta. Wyjaśnił, że jest to  

spowodowane brakiem środków, których w momencie oceniania wniosku wystarczało na 

budowę połączenia do samego Braniewa. Zaznaczył, że w podejmowanych inicjatywach nie 

ma ukrytych działań politycznych i zależy jedynie na tym, aby PGW Wody Polskie otrzymało 

środki na realizację przedsięwzięcia. Następnie poinformował, że radna Jolanta Piotrowska 

jako Członek Zarządu odpowiedzialna jest za nadzór nad Departamentem Ochrony 

Środowiska i z tego względu zajmowała się tym problemem. Poprosił o zamknięcie dyskusji 

i przystąpienie do głosowania.  

 

Wobec powyższego, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść stanowiska pod 

głosowanie.  

Za podjęciem stanowiska  głosowało – 15 radnych, przeciw – 2, wstrzymało się –1. 

 

Imienne wyniki głosowania (Oświadczenia radnych - Stanowisko Sejmiku 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 24 września 2019 r. w sprawie realizacji 

projektu „Budowa i przebudowa infrastruktury związanej z rozwojem funkcji gospodarczych 

na szlakach wodnych Wielkich Jezior Mazurskich wraz z budową śluzy Guzianka II 

 i remontem śluzy Guzianka I” ): 

 

 14 
 

X Sesja VI kadencji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
 

Głosowanie 
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17. Oświadczenia radnych. 

 

 Typ głosowania jawne Data głosowania:  24.09.2019 13:20 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 15 

Liczba obecnych 26 Głosy przeciw 2 

Liczba nieobecnych 4 Głosy wstrzymujące się 1 

  Obecni niegłosujący 8 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp. Nazwisko i imię Głos 

1. Adamczyk Edward ZA 16. Kozłowski Patryk OBECNY 

2. 
Andruszkiewicz 

Jolanta 
PRZECIW 17. Kuchciński Marcin ZA 

3. 
Astramowicz-Leyk 

Teresa 
ZA 18. Osiecki Julian ZA 

4. Bobek Jan OBECNY 19. Pawlik Jacek OBECNY 

5. Brzezin Gustaw Marek ZA 20. Piotrowska Jolanta ZA 
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6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin OBECNY 

7. Czemiel Paweł NIEOBECNY 22. Politewicz Tadeusz ZA 

8. Gontarz Robert 
WSTRZYMUJĘ 

SIĘ 
23. Prokop Grzegorz OBECNY 

9. Gorczyca Stanisław ZA 24. Rudnik Dariusz OBECNY 

10. Homza Zbigniew ZA 25. Słoma Jarosław NIEOBECNY 

11. Hordejuk Bernadeta ZA 26. Sycz Miron ZA 

12. Jaskulska Sylwia ZA 27. Szulc Jolanta NIEOBECNA 

13. Kazimierczuk Marcin NIEOBECNY 28. Śląska-Zyśk Wioletta ZA 

14. Kierozalski Grzegorz PRZECIW 29. Ulewicz Bożenna OBECNA 

15. Kluge Grażyna ZA 30. Żuchowski Henryk OBECNY 
 

   

 

18. Zamknięcie Sesji. 

 

Zamykając obrady X sesji Sejmiku Przewodnicząca Sejmiku podziękowała wszystkim 

za przybycie oraz za aktywny udział w posiedzeniu. 

 

                Przewodnicząca Sejmiku 

 

                   Bernadeta Hordejuk 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sporządziła: 

 

Sylwia Wiśniewska 


